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Jak to dělat, abychom se 
nerozzlobili, když se dostaneme 
do těchto situací? 

Tak, že budeme napodobovat Ježíšovo chování. 

On je nabádá, aby odpověděli s láskou 
a viděli i v těchto těžkostech a nedorozu-
měních milost, tedy příležitost, kterou Bůh 
dopustil, aby se osvědčil pravý křesťanský 
duch. 

Podle komentáře Chiary lubichové upravilo Hnutí fokoláre.

SVĚDČIT O 
LÁSCE, KTEROU 
JEŽÍŠ PŘINESL 
NA ZEMI PRO 

VŠECHNY A TEDY 
I TĚM, KTEŘÍ SE 
K NÁM CHOVAJÍ 

ŠPATNĚ.

V akci…

JAK JE MOŽNÉ 
DOSÁHNOUT SPRAVEDLIVÉ 

SPOLEČNOSTI?
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Apoštol Petr se obracel k otrokům, kteří se obrátili 
na víru a kteří, tak jako všichni otroci v tehdejší 
společnosti, museli snášet nepochopení 
a nespravedlivé zacházení. 

Můžeme říci, že tato slova jsou určena všem lidem, 
kterým se na jakémkoli místě i v jakékoli době 
dostává neporozumění a nespravedlnosti od svých 
bližních, ať už jsou na jejich úrovni nebo nad nimi. 

Někdo by snad na základě těchto nebo 
jiných podobných slov mohl obvinit 
křesťanství, že upřednostňuje přílišnou 
podřízenost. 

Ve skutečnosti tomu tak není. Pokud od nás Ježíš 
žádá, abychom milovali i toho, který nám nerozumí 
nebo se k nám chová špatně, není to proto, abychom 
nebyli citliví na nespravedlnosti. Naopak. Je to proto, že 
nás chce naučit jak budovat opravdu spravedlivou 
společnost. 

Snášet utrpení?
Jak je to však možné?

„KDYŽ DĚLÁTE DOBŘE, A PŘESTO 
MUSÍTE TRPĚT, JE TO MILÉ BOHU.“ 

To se událo před dávnou dobou. 
Jak se to však děje v dnešní době? 

MILOVAT JAKO PRVNÍ!

Mezitím co jsem se spolu s ostatními rozcvičoval 
a chtěli jsme začít úklonou, tedy naším obvyklým 
pozdravem na tatami, zahlédl jsem skupinku kluků, 
kteří se blížili do tělocvičny. Měl jsem zlou předtuchu. 

A nemýlil jsem se… byli to právě velmi problémoví 
„týpci“. Začali si čistit boty o žíněnku a chtěli ukrást 
naše poháry. Zpočátku jsem si to s nimi chtěl vyřídit 
ručně, ale pak jsem si vzpomněl na Ježíšova slova: 
„Milujte své nepřátele! Když milujete ty, kteří milují 
vás, jakou máte zásluhu?“

Tak jsem hned zastavil své kamarády z tělocvičny, kteří 
chtěli zasáhnout a šel jsem si s těmi kluky promluvit. 
Řekl jsem jim, že nemá cenu nám krást poháry a že by 
měli respektovat úsilí a oběti, které musel někdo 
vynaložit na to, aby si zasloužil tento pohár. 

Jeden večer mi můj učitel 
karate svěřil klíče od 
tělocvičny (ten večer totiž 
neměl vyučovat) a 
požádal mne, abych místo 
něho vyučoval své 
vrstevníky. 

Zkrátka, přesvědčil jsem je, aby 
se uklidnili a zuli si boty, když 
vstoupí na tatami a pak se 
můžou zúčastnit výuky karate 
s námi. 
Pěkné však na tom však bylo, 
že jsme se stali přáteli. 
Některým z nich se to tak líbilo, 
že se přihlásili a doposud 
trénují se mnou. 

A. C. – ITÁLIE

«VYUČOVAT… PŘÁTELSTVÍ» 
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